

Kamer van Volksvertegenwoordigers

ZITTING 1974-1975

10 OKTOBER 1974

WETSVOORSTEL

tot invoering van de verplichte inschrijving
van de bloedgroep op de identiteitskaart.

TOELICHTING

DAMES EN HEREN,

Tijdens de vorige legislatuur werd door de heer Elaut, gewezen Senator, een wetsvoorstel ingediend tot invoering van de verplichte inschrijving van de bloedgroep op de identiteitskaart.

Het komt ons ..enselijk voor dat dit initiatief in het belang van alle medeburgers wordt overgenomen.

Duizenden ongevallen gaan gepaard met zware lichamelijke letsels, waarbij vaak tot bloedtransfusie moet worden overgegaan in de ziekenhuizen of in rijdende ambulantiewagens uitgerust voor dringende geneeskundige hulp. Het leven van de gekwetsten kan afhangen van minuten of zelfs seconde. Een kostbare tijd gaat vaak verloren met het bepalen van de bloedgroep en de rhesusfactor.

Daarom lijkt het ons noodzakelijk het voorafgaande geneeskundig onderzoek op die twee punten verplicht te maken evenals de officiële inschrijving ervan op de identiteitskaart.

In afwachting dat een speciaal vakje daarvoor op een nieuwe uitgave van de identiteitskaarten zou worden voorzien, kan de inschrijving voorlopig gebeuren op de huidige identiteitskaart onder de vermelding van het be-roep.

Voor de schoolgaande kinderen, ook die van de kleuterscholen, welke nog geen identiteitskaart bezitten, moet de schooloverheid ervoor waken dat elk kind een medische identiteitskaart bezit en bij zich draagt, waarop voornoemde inlichtingen vermeld staan met de handtekening van de schoolbezoekende arts of van de arts, die het laboratorium-onderzoek verrichtte.

In elke gemeente zou door de gemeenteoverheid, zoals zulks gebeurt voor de koepokinenting, het nodige aantal zittingen moeten worden georganiseerd, die aan de inwoners met de nodige uitleg bekend worden gemaakt en tijdens welke het onderzoek kosteloos wordt gedaan.

Chambre des Représentants

SESSION 1974-1975

10 OCTOBRE 1974

PROPOSITION DE LOI

rendant obligatoire l'inscription du groupe sanguin sur la carte d'identité.

DEVELOPPEMENTS

MESDAMES, MESSIEURS,

Au cours de la précédente législature, M. Elaut, ancien Sénateur, avait déposé une proposition de loi rendant obligatoire l'inscription du groupe sanguin sur la carte d'identité.

Il nous paraît souhaitable, dans l'intérêt de tous nos concitoyens, de reprendre cette initiative.

Des milliers d'accidents s'accompagnent de graves lésions corporelles qui nécessitent souvent des transfusions sanguines dans les hôpitaux ou dans des ambulances équipées en vue d'une aide médicale urgente. La vie des blessés peut être une affaire de minutes, voire de secondes. Or, la détermination du groupe sanguin et du facteur Rhésus fait souvent perdre un temps précieux.

Il nous paraît, dès lors, indispensable de rendre obligatoire non seulement l'examen médical préalable sur ces deux points, mais également leur inscription officielle sur la carte d'identité.

En attendant qu'une case spéciale soit réservée à cette fin lors d'une nouvelle émission des cartes d'identité, l'inscription pourrait se faire provisoirement sur la carte d'identité actuelle sous la mention de la profession.

Pour ce qui est des enfants en âge scolaire, y compris ceux fréquentant l'école maternelle, lesquels ne sont pas encore en possession d'une carte d'identité, les autorités des écoles veilleront à ce que chaque enfant soit en possession et porteur d'une carte d'identité médicale, mentionnant les renseignements précités ainsi que la signature du médecin visitant l'école ou du médecin ayant pratiqué l'examen de laboratoire.

Les autorités communales sont — ainsi que cela se fait pour la vaccination antivariolique — tenues d'organiser dans chaque commune des séances en nombre utile et de fournir aux habitants les informations nécessaires, étant entendu que les examens sont effectués gratuitement.

Het onderzoek zou ook door een ander bevoegd geneesheer, naar de keuze van de betrokkenen maar dan op zijn kosten mogen worden gedaan.

P. DE VLIES.

WETSVOORSTEL

Artikel 1.

Het geneeskundig bepalen van de bloedgroep alsook van de rhesusfactor is verplicht bij alle volwassenen, alsook bij alle schoolgaande kinderen, die van de kleuterscholen inbegrepen.

Art. 2.

Voor de personen die een identiteitskaart bezitten, wordt de uitslag van dat onderzoek op de identiteitskaart ingeschreven en ondertekend door de geneesheer die het onderzoek verrichtte.

Voor de schoolgaande kinderen, die geen identiteitskaart bezitten, wordt door de schooloverheid een medische identiteitskaart afgeleverd, waarop naast de foto van de leerling de vermelding van zijn bloedgroep en rhesusfactor moet worden aangebracht met de handtekening van de arts, die het onderzoek verrichtte. De leerling moet die kaart steeds bij zich hebben.

Art. 3.

In elke gemeente zal door de gemeenteoverheid jaarlijks het nodige aantal zittingen worden georganiseerd met een oproep tot de bevolking om zich kosteloos aan het onderzoek op bloedgroep en rhesusfactor te onderwerpen.

Dat onderzoek mag ook worden verricht door een bevoegde particuliere geneesheer, naar keuze van de betrokkenen, maar dan op zijn kosten.

Art. 4.

Deze wet treedt in werking uiterlijk een jaar na haar bekendmaking in het *Belgisch Staatsblad*.

26 juli 1974.

P. DEVRIES,
L. NIEMEGEERS,
J.-P. LEVECQ,
R. VAN LEEMPUTTEN.

Ces examens pourraient également être faits par tout autre médecin compétent, au choix de l'intéressé, mais seraient dans ce cas pratiqués à ses frais.

PROPOSITION DE LOI

Article 1.

La détermination médicale du groupe sanguin et du facteur Rhésus est obligatoire pour tous les adultes, de même que pour tous les enfants fréquentant l'école, y compris l'école gardienne.

Art. 2.

Pour les personnes qui possèdent une carte d'identité, le résultat de cette analyse est mentionné sur la carte d'identité; cette mention est signée par le médecin qui a procédé à l'analyse.

Pour les enfants fréquentant l'école et qui ne possèdent pas de carte d'identité, les autorités scolaires délivrent une carte d'identité médicale, qui mentionnera, à côté de la photo de l'élève, le groupe sanguin et le facteur Rhésus; ces mentions seront signées par le médecin qui a procédé à l'analyse. L'élève devra en permanence être porteur de cette carte.

Art. 3.

Dans chaque commune, les autorités communales organiseront annuellement des séances en nombre suffisant et adresseront un appel à la population afin qu'elle se soumette à la détermination gratuite du groupe sanguin et du facteur Rhésus.

Chacun a le droit de faire procéder, à ses frais, à ladite analyse par un autre médecin compétent de son choix.

Art. 4.

La présente loi entrera en vigueur au plus tard un an après sa publication au *Moniteur belge*.

26 juillet 1974.